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Diarienummer:  0003/17 

  

Handläggare:  Johan Hörnberg 

                           Tel: 031 368 54 52 

                           E-post: johan.hornberg@gshab.goteborg.se 

 

Uppföljning av handlingsplan ägardialog Göteborgs Hamn AB – 
Publicering av handlingar 

Förslag till beslut i styrelsen för Göteborgs Stadshus AB 

1. Anteckna rapporterna från Göteborgs Hamn AB som information i enlighet med beslutad 

handlingsplan från 2016. 

Sammanfattning 

Styrelserna i Göteborgs Stadshus AB (nedan Göteborgs Stadshus) och Göteborgs Hamn AB 

genomförde i december 2016 en ägardialog. Aktiviteter i handlingsplanen utgjordes bland annat av 

att styrelsen i Göteborgs Hamn fick i uppdrag att i rapport definiera hinder som bedöms föreligga 

för att, i enlighet med kommunfullmäktiges beslut, publicera material från styrelsemöten.  

Styrelsen i Göteborgs Hamn beslutade i mars 2017, efter en tjänstemannadialog med Göteborgs 

Stadshus, att publicera samtliga av Göteborgs Hamns ”styrelsehandlingar, dock att handlingar som 

innehåller uppgifter som omfattas av sekretess maskeras eller på annat lämpligt sätt undantas från 

publiceringen återrapportering av de ovan nämnda uppdraget”. 

Göteborgs Stadshus gör bedömningen att mot bakgrund av ovanstående är aktiviteten ” Publicering 

av handlingar” i handlingsplanen från ägardialog 2016 omhändertagen. 

Ekonomiska konsekvenser 

Ärendet bedöms inte få några ekonomiska konsekvenser. 

Olika Perspektiv 

Barnperspektivet  

Ärendet bedöms inte få några effekter inom barnperspektivet.  
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Jämställdhetsperspektivet  

Ärendet bedöms inte få några effekter inom jämställdhetsperspektivet. 

Mångfaldsperspektivet  

Ärendet bedöms inte få några effekter inom mångfaldsperspektivet.  

Miljöperspektivet  

Ärendet bedöms inte få några effekter inom miljöperspektivet.  

Omvärldsperspektivet  

Ärendet bedöms inte få några effekter inom omvärldsperspektivet.  
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Bakgrund 

Av ”Riktlinjer och direktiv för Göteborgs Stads bolag” framgår att Göteborgs Stadshus ska 

genomföra ägardialog med moderbolagen och de interna bolagen minst en gång per år. Göteborgs 

Stadshus ska också genomföra ägardialog med BoPlats Göteborg AB och de regionala bolagen, i 

nära samverkan med övriga ägare. 

 

Ägardialogen ska ta sin utgångspunkt i möten där styrelse möter styrelse i syfte att stärka och 

tydliggöra den politiska styrningen av bolagen. I uppdraget att företräda ägaren ligger också att vid 

behov tydliggöra ägarens mål med verksamheten och att stödja bolagen i genomförandet. 

 

Efter genomförd ägardialog fastställer Göteborgs Stadshus en handlingsplan utifrån vad som 

framkommit under dialogen. Av handlingsplanen framgår vilka aktiviteter som ägardialogen gett 

upphov till och vilken återrapportering som förväntas ske. 

Ärendet 

Styrelsen i Göteborgs Stadshus genomförde den 19 december 2016 en ägardialog med styrelsen för 

Göteborgs Hamn. Under dialogen lyfte Göteborgs Hamn de farhågor man kände inför sekretess och 

”Riktlinjer och direktiv för Göteborgs Stads bolag” krav under ”Generella skyldigheter för 

bolagen”, att samtliga dagordningar, handlingar och protokoll i bolagets styrelse ska finnas 

tillgängliga på stadens hemsida.  

 

Med anledning av diskussionen beslutade styrelsen i Göteborgs Stadshus att i handlingsplanen efter 

ägardialogen uppdra åt Göteborgs Hamn att återkomma till Göteborgs Stadshus ”i rapport 

definiera hinder som bedöms föreligga för att, i enlighet med kommunfullmäktiges beslut, publicera 

material från styrelsemöten”.  

 

Efter en dialog på tjänstemannanivå beslutade styrelsen i Göteborgs Hamn i mars 2017 att 

publicera samtliga av Göteborgs Hamns ”styrelsehandlingar, dock att handlingar som innehåller 

uppgifter som omfattas av sekretess maskeras eller på annat lämpligt sätt undantas från 

publiceringen som grund för återrapportering av ovan nämnda uppdrag”. 

Göteborgs Stadshus synpunkter 

Göteborgs Stadshus gör bedömningen att mot bakgrund av ovanstående är aktiviteten ”Publicering 

av handlingar” i handlingsplanen från ägardialog 2016 omhändertagen. 

Expedieras 

1. Kommunstyrelsen 

2. Göteborg Hamn AB 
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Bilagor 

1. Styrelseprotokoll från Göteborgs Hamn från den 6 mars 2017 – Punkt 9. 

Återrapport till Göteborgs Stadshus angående publicering av styrelsehandlingar. 



~ 
PORT OF 

GOTHENBURG 

The Port of Seandinavia 

Göteborgs Hamn AB PROTOKOLL2 

Tid: 

Plats: 

15.25- 17.00 

Amerikaskjulet, Göteborg 

Konstituerande styrelsemöte med Göteborgs 
Hamn AB 2017-03-06 

Närvarande: Ulrica Messing 
Ronnie Ljungh 
Jan Hallberg 

ordförande (ej närvarande vid beslut p. 13) 

Ej närvarande: 

Bertil Hallen 
Jan Arrnerback 
Erling Bager 
Eva Olofsson 
Ingela Femeborg 

Johnny Bröndt 
Marcus Leijon 

Julia Christensson 
Roger Sköld 
Carl Jansson 

Magnus Kårestedt 
Katarina Hagby 
Johanna Nyström 

Cecilia Magnusson 
Johan Bliser 
Olle Ludvigsson 
Helene Stiemstrand 
Emma Hallberg Grimme 
Joachim Gunmalm 

l :e vice ordförande (ordförande vid beslut p.13) 

2:e vice ordförande 
(ej närvarande vid beslut p. 13, p.14-15) 

ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 

suppleant 
suppleant 

arbetstagarrepr. SACO 
arbetstagarrepr. Transport 
arbetstagarrepr. Unionen 

VD 
ekonomichef 
sekreterare 

ledamot 
suppleant 
suppleant 
suppleant 
suppleant 
arbetstagarrepr. 

l. Mötets öppnande och val av protokolljusterare 

Ulrica Messing öppnade sammanträdet, valdes till mötesordförande och hälsade 
välkommen. Jan Hallberg utsågs attjämte ordförandenjustera dagens protokoll. 
Därpå följde ett närvaroupprop. 
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2. Anmälan om jäv 

Inga jävsförhållanden anmäldes. 

3. Anteckning om val av ledamöter och suppleanter. Anteckning om val av 
arbetstagarrepresentanter. 

Det antecknas att Göteborgs kommunfullmäktige utsett följande ledamöter och 
suppleanter för tiden intill dess nästa årsstämma har hållits: 

Ledamöter Suppleanter 

Ulrica Messing (S) Johan Biiser (S) 
Jan Hallberg (M) Johnny Bröndt (M) 
Ronnie Ljungh (MP) Olle Ludvigsson (S) 
Cecilia Magnusson (M) Marcus Leijon (M) 
Bertil Hallen (S) Helene Stiemstrand (MP) 
Jan Annerback (V) Emma Hallberg Grimme (L) 
Erling Bag er (L) 
Eva Olofsson (S) 
Ingela Femeborg (M) 

Det antecknas att följande arbetstagarrepresentanter har utsetts: 

Julia Christensson 
Joachim Gunmalm 
Roger Sköld 
Carl Jansson 

arbetstagarrepr. SACO 
arbetstagarrepr SACO 
arbetstagarrepr. Transport 
arbetstagarrepr. Unionen 

Det noteras att inga förändringar föreligger i styrelsens sammansättning från föregående 
år. 

4. Anteckningar om val av ordf'örande, l:e vice ordförande och 2:e vice ordförande 

Styrelsen beslutar att utse Ulrica Messing (S) till ordförande, Ronnie Ljungh (MP) till l :e 
vice ordförande samt Jan Hallberg (M) till2:e vice ordförande för tiden intill dess nästa 
årsstämma har hållits. 

5. Val av sekreterare 

styrelsen beslutade att välja stadsjuristen Johanna Nyström som sekreterare för tiden 
intill dess nästa årsstämma har hållits. 



6. Firmateckning 
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Styrelsen beslöt att firman tecknas förutom av styrelsen av Ulrica Messing, Jan Hallberg, 
Ronnie Ljungh och Magnus Kårestedt två i förening. 

Dessutom har VD enligt 8 kap. 36 § aktiebolagslagen rätt att teckna firman beträffande 
löpande förvaltningsåtgärder. 

7. VD-rapport 

VD-rapporten har varit utsänd och rör nedan angivna rubriker: 

• Volymer och APMT konflikten 

Magnus Kårestedt noterade att Göteborgs Hamn har ett tapp på 25-26% under februari 
månad jämfört med motsvarande period under 2016. Kunderna har sökt andra lösningar 
på grund av den fackliga konflikten, vilket får en direkt effekt på volymerna i Hamnen. 
Magnus Kårestedt ser inte någon förväntad förbättring under de kommande månaderna 
men arbetar konsekvent med att hålla dialoger med kunderna för att försöka upprätthålla 
förtroendet för Göteborgs Hamn. 

styrelsen diskuterade sakfrågorna som ligger till grund för konflikten och problematiken 
om hur kollektivavtal kan tecknas. Det antecknas att presidiet ska försöka ordna en 
informationsträff med medlarna och återkomma till styrelsen om detta. 

• Farledsfördjupningen 

• statsbesök från Kanada 

• Ny rapport om kustfart 

• Logistikområdena 

styrelsen har tidigare diskuterat framlagt förslag att driva logistikområdena i egen regi 
och enats om att det behövs anställas två personer som ska driva projektet. Magnus 
Kårestedt informerade om att sådan rekrytering nu är på gång. 

• Återkoppling från styrelsens ägardialog med Stadshus AB:s styrelse 

• NMI 

Det noterades att sjukfrånvaron har minskat, vilket styrelsen ser som positivt. 

Informationen antecknades. 

8. Slutligt ställningstagande om avtal innerhamnarna 

Magnus Kårestedt redogjorde för styrelsens tidigare diskussioner och beslut kring avtalet. 
Förslaget är också förankrat hos stadsbyggnadskontoret som ser positivt på lösningen. 
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Stena kommer att ta över ansvar och risker för anläggningen då det blir ett rent 
arrendeavtal (tidigare koncessionsavtal). 

Styrelsen beslutade: 

att anteckna informationen om att VD undersökt frågan med positivt utfall, 
att inte längre se frågan som principiell i det perspektivet att den behöver hemställas till 
KS, samt 
att godkänna framlagt arrendeavtal med Stena. 

9. Återrapportering till Stadshus AB angående publicering av styrelsehandlingar 

Magnus Kårestedt redogjorde för Stadshus AB:s återkoppling rörande publicering av 
handlingarna. 

Styrelsen beslutade: 

att publicera samtliga styrelsehandlingar, dock att handlingar som innehåller uppgifter 
som omfattas av sekretess maskeras eller på annat lämpligt sätt undantas från 
publiceringen. 

10. Information kring resultatet av Trafikverkets fördjupade studie avseende behovet 
av farledsfördjupning 

Magnus Kårestedt redogjorde för resultatet i studien, däribland bl.a. de ekonomiska 
kalkylerna. Rapporten kommer att skickas in till Stadshus AB. 

Informationen antecknades. 

11. Information kring styrelseresor den 2-3 maj och 2-3 oktober 2017 

Magnus Kårestedt och Ulrica Messing informerade kort om resorna. Program kommer att 
skickas ut längre fram. Det noterades att båda resorna kommer att innehålla ett besök i 
Bryssel. 

Informationen antecknades. 

12. Beslut om ersättningslösningar för APMTs investeringar i kranar enligt 
koncessionsavtalet 

Magnus Kårestedt informerade om att Göteborgs Hamn nu har kommit till ett avslut i 
diskussionerna med APMT angående marknadsandelsgarantin som tidigare diskuterats i 
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styrelsen. Avtalsutkastet gjordes tillgängligt för genomläsning på styrelsemötet och 
styrelsen diskuterade informationen. 

Styrelsen beslutade: 

att godkänna det upplägg på ersättningslösningar för de i konsessionsavtalet med APMT 
stipulerade investeringar i kranar. 

Jan Annerback reserverade sig mot styrelsens beslut. 

13. Beslut arbetsgrupp- Farledsiördjupning 

Ulrica Messing informerade om diskussionerna med bl.a. Anna Johansson i februari samt 
uppföljande samtal med Ann-Sofie Hermansson rörande farledsfördjupningen. Det 
noterades att finansieringsfrågan är avgörande för att farledsfördjupningen ska tas upp i 
Trafikverkets nationella plan för infrastruktur. Baserat på dessa diskussioner föreslog 
Ulrica Messing att hon tillsammans med Jan Hallberg bildar en arbetsgrupp för att 
intensifiera arbetet med farledsfördjupningen. Business Region Göteborg, Stadshus AB 
och Ann-Sofie Hermansson kommer också att vara engagerade. 

Ulrica Messing och Jan Hallberg lämnade sammanträdesrummet för att bereda styrelsen 
möjlighet att diskutera och fatta beslut om förslaget. 

Styrelsen beslutade: 

att tillsätta en arbetsgrupp med Ulrica Messing och Jan Hallberg för att intensifiera 
arbetet med farledsfördjupningen. Arbetsgruppen ska involvera de aktörer som de 
uppfattar kan bidra till fördjupningen samt löpande återkoppla till styrelsen om hur 
arbetet fortskrider. 

14. Övriga frågor 

Frågan om huruvida Netpublicator skulle användas för utskick av styrelsehandlingar togs 
upp i styrelsen. styrelsen beslutade att återkomma till frågan vid nästa styrelsemöte. 

15. Mötets avslutande 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 
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